
  

 

 

 
 
Beantwoording technische vragen (Dico Baars en Maaike van 
Leeuwen, ChristenUnie Vijfheerenlanden) 
 
Onderwerp: opinievoorstel aanpak kindermishandeling en huiselijk geweld 
 

☒   Vragen m.b.t. raadsstuk in commissie 
RWD/WOS/AZ/Raad 
☐   Overige vragen.  
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
 
Vragen over huidige situatie: op eerdere schriftelijke vragen van de 
ChristenUnie fractie (d.d. 15 november 2022) is aangegeven dat de 
gemeenteraad begin 2023 zou worden betrokken bij de uitwerking van de 
lokale aanpak. De uitwerking heeft lang op zich laten wachten, vanwege 
onduidelijkheid over organisatie, inzet en processen bij het Sociaal Team.  
 
Vraag 1a:  
Kunt u explicieter (per onderdeel) aangeven wat ‘onduidelijkheid over 
organisatie, inzet en processen’ betekent?  
 
Antwoord 1a: 
De decentralisatie heeft ervoor gezorgd dat taken bij gemeenten zijn komen te liggen. 
Het rijk heeft hiermee niet aangegeven hoe deze taken en tot welke reikwijdte deze 
taken dienen te worden uitgevoerd. Aangaan en optimaliseren van 
samenwerkingsafspraken, de scope van handelen en toenemende complexere casuïstiek 
en zicht op nieuwe richtlijnen (hernieuwde leidraad werken aan veiligheid (januari 2024) 
en toekomstscenario Kind- en Gezinsbescherming) heeft ervoor zorggedragen dat de 
uitwerking van het lokaal uitvoeringsplan op zich heeft laten wachten. Dit impliceert niet 
dat casuïstiek waarbij veiligheid een issue is, niet goed ondersteund worden. Hier is volop 
aandacht voor, ook in scholing zoals vraag 3 weergeeft.  
 
Vraag 1b:  
Wat is de reden dat de optimalisatie zo lang heeft geduurd? 
 
Antwoord 1b:  
De optimalisatie van de sociaal teams heeft niet lang geduurd, echter dit is een 
doorlopend proces waarin we continu in ontwikkeling zijn. Daarbij spelen de hierboven 
genoemde landelijke ontwikkelingen een grote rol. Voorbeelden van stappen die gezet 
zijn: drangzaken zijn bij de sociaal teams komen te liggen, voorheen was SAVE 
Jeugdbescherming hierbij betrokken en we zijn de eerste gemeente binnen de regio die 
de Veilig Thuis meldingen zelf oppakt. Hierin vindt nauwe afstemming met Veilig Thuis 
plaats.  
 
Vraag 1c:  
In hoeverre zijn er concrete (verbeter)suggesties die de ambtelijke organisatie 
van Vijfheerenlanden mee wil geven aan de raad binnen dit thema? 
 



Antwoord 1c: 
Het opinievoorstel heeft als doel om uw input mee te nemen naar de uitwerking van het 
lokaal uitvoeringplan. We willen graag uw visie horen en hierover het gesprek voeren.  
 
Vraag 2:  
Kunt u het ‘hernieuwde kader Sociaal Team’ toesturen? 
 
Antwoord 2:  
Zie bijlage. 
 
Vraag 3:  
Welke professionals (uit welke sectoren) hebben trainingen ontvangen? 
 
Antwoord 3: 
Binnen de sociaal teams zijn diverse medewerkers getraind m.b.t. het thema huiselijk 
geweld en kindermishandeling. Te denken valt aan meldcode, Verwijsindex, systemisch 
werken, herkennen signalen onveiligheid, etc. 
 
Vragen over preventie 
 
Vraag 4:  
Helaas komt geweld tegen vrouwen nog steeds te vaak voor. De meest extreme 
vorm van geweld tegen vrouwen is femicide. Jaarlijks hebben we het over 40 
tot 50 vrouwen die vermoord worden door hun (ex-)partner. Voorlichting van 
Veilig Thuis richting de Sociaal Teams wordt genoemd. Hoe worden inwoners 
voorgelicht? Welke rol kan de signalenwijzer femicide spelen in de preventieve 
aanpak in Vijfheerenlanden? 
 
Antwoord 4: 
De signalenwijzer Femicide en Intieme Terreur is van het Expertise Centrum Huiselijk 
Geweld en Kindermishandeling Brabant en is vergelijkbaar met het Expertise Centrum 
van Veilig Thuis Utrecht. Zij bieden voorlichting, training en workshops en zijn 
gespecialiseerd in diverse vormen van huiselijk geweld, waaronder Femicide en Intieme 
Terreur.  
De laagdrempeligheid van bijvoorbeeld een goede folder die ondersteunt bij het 
signaleren kan zeker bijdragen bij de preventieve aanpak in Vijfheerenlanden.  
Er wordt veel geïnvesteerd in professionals als het gaat om signaleren, hierin ligt er 
minder aandacht bij de inwoners. Dit is een mooie suggestie om mee te nemen in het 
lokaal uitvoeringsplan.  
 
Vraag 5:  
Hoe breed is de deskundigheidsbevordering voor eigen medewerkers 
beschikbaar? (zie voorbeeld gemeente Den Bosch) 
 
Antwoord 5: 
In het voorbeeld van de gemeente Den Bosch gaat het over de 
deskundigheidsbevordering m.b.t. (het hanteren van) de meldcode. Zoals in vraag 3 
reeds beantwoord ontvangen alle sociaal team medewerkers die in contact komen met 
inwoners de training meldcode. Vijfheerenlanden maakt hierbij ook gebruik van de 
voorlichting en trainingen vanuit Veilig Thuis Utrecht.  
Vanuit de organisatie sturen wij niet op het trainen van medewerkers buiten de sociaal 
teams. 
 
 
 

https://www.augeo.nl/nl-nl/augeo-academy/sector/gemeenten/gemeenten-scholen-eigen-medewerkers/


Vragen over signalering 
 
Vraag 6:  
Is er zicht op de verklaring van de stijging van het aantal meldingen? Zijn er 
daarnaast gegevens van omliggende gemeenten beschikbaar, zodat er een 
vergelijking (benchmark) gedaan kan worden? ? Kan de meest recente GGD-
rapportage binnen het thema huiselijk geweld en kindermishandeling (indien 
beschikbaar) worden toegevoegd? 
 
Antwoord 6: 
Een eerste antwoord is dat Veilig Thuis veel tijd investeert in de zichtbaarheid en dat dit 
maakt dat het aantal meldingen toeneemt. Wat wij als een goed teken zien; het wordt 
gesignaleerd en men meldt ook daadwerkelijk vaker. 
De inkoop van Veilig Thuis (als onderdeel van Samen Veilig Midden Nederland, SVMN) 
doen we als zorgregio Lekstroom gezamenlijk met de overige zorgregio’s in het landsdeel 
Utrecht (te weten; Utrecht stad, Eemland, Utrecht West, Zuid Oost Utrecht, Foodvalley). 
Lekstroom voert, net als de rest, accountgesprekken met  Veilig Thuis en de gegevens 
van de omliggende gemeenten zijn daarmee bekend bij Vijfheerenlanden. In de laatste 
specifieke rapportage van Q3 2024 valt Vijfheerenlanden niet op t.o.v. de overige 
Lekstroom gemeenten. 
De meest recente versie van de GGD-rapportage binnen het thema huiselijk geweld en 
kindermishandeling dateert van juli 2022. Het lijkt er op dat deze niet jaarlijks wordt 
opgesteld. In verband met vakantie van betreffende medewerkers GGD hebben we dit 
niet kunnen verifiëren.  
Zie: Rapportage+kindermishandeling+en+huiselijk+geweld_juli+2022.pdf 
 
Vraag 7:  
Wat is de verklaring van de stijging van het aantal meldingen over 
‘eergerelateerd geweld’? 
 
Antwoord 7:  
Landelijk gezien is er een toename te zien in meldingen waarin de eer van de familie 
geschonden is. Dit zien we ook in Leerdam en Vianen.  
 
Vragen over advisering 
 
Vraag 8:  
Zijn (sport)verenigingen en kerken (predikanten of vertrouwenspersonen 
binnen kerken) in beeld (en/of geconsulteerd) met betrekking tot de lokale 
aanpak?   
 
Antwoord 8: 
Wat ons betreft is dit een onderdeel van het lokaal uitvoeringsplan, waarbij we alle 
geloofsgemeenschappen proberen mee te nemen. 
 
Vraag 9:  
Op welke wijze is de politie betrokken bij de lokale aanpak van 
kindermishandeling en huiselijk geweld? Speelt de interventie ‘Handle with 
care’ nog een rol? 
 
Antwoord 9: 
De lokale aanpak sluit aan bij de regiovisie Lekstroom. Politie Lekpoort en Veilig Thuis 
zijn nauw betrokken bij de aanpak Huiselijk Geweld en Kindermishandeling. Er zijn korte 
lijnen tussen politie, sociaal teams en Veilig Thuis in Vijfheerenlanden. 

file:///C:/Users/sverd/Downloads/Rapportage+kindermishandeling+en+huiselijk+geweld_juli+2022.pdf


De organisaties sluiten aan bij diverse overlegvormen en er zijn vaste contactpersonen 
beschikbaar voor de uitvoerende partijen binnen Vijfheerenlanden.  
Handle with Care is onder de aandacht binnen de organisatie. Er is medio 2024 opnieuw 
contact geweest met Augeo en het wordt gezien als een zinvolle, bewezen effectieve, 
preventieve inzet mits dit op een juiste manier wordt ingezet en geborgd. Er is op dit 
moment vanuit het veld onvoldoende capaciteit, draagvlak en commitment voor.    
 
Vragen over doelgroep 
 
Vraag 10:  
Is er een reden om over ‘een focus op doelgroep’ te spreken? Is er bijvoorbeeld 
onvoldoende capaciteit of wordt er een stijging van het aantal meldingen 
voorzien?  
 
Antwoord 10: 
Er is vanuit de organisatie, de data en de signalen geen specifieke reden om over een 
focus op een doelgroep te spreken. Echter, gezien vraag 5 in het opinievoorstel willen wij 
graag uw visie hierop. 
 


